

Stella Zilian, M.A.

Graz Schumpeter Centre, Karl-Franzens-Universität Graz

CV D

Stella Zilian ist wissenschaftliche Mitarbeiterin am Graz Schumpeter Centre für ökonomische und soziale Studien (GSC), der Karl-Franzens-Universität Graz, Österreich. Sie hat das Masterstudium der Volkswirtschaftslehre an der Karl-Franzens-Universität Graz absolviert und ist zurzeit PhD-Studentin an der Wirtschaftsuniversität Wien (WU Wien). In ihrer Dissertation beschäftigt sie sich mit der empirischen Analyse des Zusammenhangs zwischen technologischem Wandel und Ungleichheit. Ihre thematischen Schwerpunkte liegen in der Erforschung von Lohnungleichheit, Beschäftigungspolarisierung und Geschlechterungleichheit im Zeitalter der Digitalisierung sowie der Arbeitsmarktdiskriminierung von Migranten. Am GSC forscht sie seit November 2017 im Rahmen eines Drittmittelprojekts zum Thema „Wie smarte Maschinen Österreichs Wirtschaft verändern“. Davor arbeitete sie am Forschungsinstitut Economics of Inequality (INEQ) am Projekt "Technologischer Wandel und Ungleichheit". An der WU Wien war sie zudem auch am OeNB-Projekt "The Social and Economic Advantages of Migration and Europe" beteiligt.

Stella Zilian, M.A.

Graz Schumpeter Centre, Karl-Franzens-University Graz

CV E

Stella Zilian works as a pre-doctoral researcher at the Graz Schumpeter Centre for studies in economic and social development (GSC), University of Graz, Austria. She received her Master's degree in Economics from the University of Graz and is currently enrolled in the PhD-programme at Vienna University of Business and Economics (WU Wien). In her PhD-thesis, she focuses on the empirical analysis of the relationship between technological change and inequality. Her main research interests lie in the exploration of wage inequality, employment polarization, gender inequality as well as the labour market discrimination of migrants. Since November 2017, she has been involved at the GSC as part of the third-party funded research project on "How Smart Machines Change Austria's Economy". Before joining the GSC, she has been working at the Research Institute Economics of Inequality (INEQ) on the project "Technological change and inequality". She has also been involved in the OeNB-project "The Social and Economic Advantages of Migration and Europe" at WU Wien.